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Nr 186.

Kungl. Maj:ts proposition till riksdagen angående inredning 
och möblering av nybyggnad för hantverksskolan 
i Kristinehamn för blinda; given Stockholms slott 
den 10 mars 1922.

Under åberopande av bilagda utdrag av statsrådsprotokollet över 
ecklesiastikärenden för denna dag vill Kungl. Maj:t härigenom föreslå 
riksdagen att bifalla det förslag, om vars avlåtande till riksdagen 
föredragande departementschefen hemställt.

GUSTAF.
Olof Olsson.

Utdrag av protokollet över ecklesiastikärenden, hållet inför 
Hans Maj:t Konungen i statsrådet d Stockholms 
slott den 10 mars 1922.

Närvarande:

Statsministern och ministern för utrikes ärendena Branting, statsråden 
Lindqvist, Thorsson, Olsson,. Sandler, Nothin, Svensson, Hansson, Åker
man, Linders, Schltter, Örke.

Departementschefen, statsrådet Olsson anför: inrednin
I huvudsaklig enlighet med Kungl. Maj:ts därom framställda ocfl möblering 

förslag beviljade 1918 års lagtima riksdag till uppförande av ny 
byggnad för hantverksskolan i Kristinehamn för blinda ett anslag skolan i Kri- 

Bihang till riksdagens protokoll 1922. 1 sand. 158 käft. (Nr 186—187.) 1 förblinda



2

av 450,000 kronor och. anvisade därav på tilläggsstat för år 1918 
såsom reservationsanslag ett belopp av 200,000 kronor samt pa extra 
stat för år 1919 såsom reservationsanslag ett belopp av likaledes
200.000 kronor. Vidare anvisade 1919 års lagtima riksdag av nämnda 
anslag på extra stat för år 1920 såsom reservationsanslag återstående 
beloppet, 50,000 kronor. Samma riksdag medgav dessutom, på Kungl. 
Maj:ts därom gjorda förslag, att viss ändring av den utav 1918 års 
riksdag godkända byggnadsplanen finge äga rum, att för utvidgning 
av den för ändamålet ifrågasatta tomten samt för beredande av 
bostäder åt rektor och en lärare finge inköpas vissa angränsande 
fastigheter samt att medel för dessa inköp finge utgå av det för 
skolbyggnaden beviljade anslaget. Utöver förenämnda anslag a
450.000 kronor till uppförande av förberörda nybyggnad anvisade
slutligen 1920 års riksdag, på Kungl. Maj:ts därom framställda för
slag, för samma ändamål på extra stat för år 1921 ett reservations
anslag av 160,000 kronor. .

Av de sålunda beviljade anslagen ställde Kungl. Maj:t till bygg
nadsstyrelsens förfogande dels den 25 april 1919 högst 50,000 kronor 
för beredande av medel till inköp av ovannämnda fastigheter, dels 
ock den 30 januari 1920 400,000 kronor och den 22 juni 1920
160.000 kronor för med anslagen avsett ändamål.

Byggnadsstyrelsen har meddelat, att ifrågavarande byggnads
arbete är i det närmaste fullbordat.

I en av skolöverstyrelsen med utlåtande den 5 januari 1922 till 
Kungl. Maj:t överlämnad skrivelse har nu styrelsen för nämnda skola 
anhållit, dét täcktes Kungl. Maj:t att — i händelse oförbrukade medel 
av byggnadsanslaget ej för ändamålet vore disponibla till 1922 
års riksdag framlägga proposition om anslag till s. k. lös inredning 
för skolans nybyggnad. Styrelsen har därvid under hänvisning till 
att en del av 'byggnadsanslaget funnes oförbrukat och med tanke 
på den korta tid, som återstode, till dess nybyggnaden på grund av 
hyreskontraktets utlöpande den 1 april 1922 maste tagas i bruk, 
ifrågasatt, huruvida Kungl. Maj:t av det oförbrukade byggnadsanslaget 
ansåge sig böra utanordna nödiga medel även till den lösa inred
ningen. Kostnaderna härför har av styrelsen beräknats på följande sätt:

Till möblering skulle enligt handlingarna bifogad specifikation åtgå 19,000 
kronor För verkställande av viss inredning i magasinsbyggnaden, viss hyllmred- 
ning o. s. v. har styrelsen ansett, att till rektors förfogande bör ställas ett belopp 
av 2,000 kronor. Till mattor i styrelserummet, biblioteket och lärarrummet ävensom
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diverse gångmattor bär beräknats likaledes 2,000 kronor, till gymnastikinredning 
, 00 kronor samt till bilgarage 7,000 kronor. Samtliga de av styrelsen beräknade 

kostnaderna uppgå sålunda till 36,000 kronor. Rörande bilgaraget meddelar 
styrelsen att styrelsen med hänsyn till materialdepåns stora omfattning inköpt 
en lastbil. Enär garageplats ej funnes att hyra i den nya skolans närhet och det 
vore förenat med tidsspillan och andra olägenheter att icke hava tillgång till bilen 
1 närheten av materialdepån, ansåge styrelsen det synnerligen önskvärt och behövligt 
att a skolans tomt erhålla eget garage.

Vid skrivelsen voro fogade specificerade kostnadsberäkningar å 
möbler, garage och viss gymnastikmateriell ävensom ritningar till 
vissa möbler ra. m.

Skolöverstyrelsen har med förmälan att överstyrelsen inhämtat 
upplysningar av sitt byggnadssakkunniga biträde, arkitekten J. Åker- 
lund, vilken tillika varit arkitekt vid skolbyggnaden i Kristinehamn 
— i ärendet anfört bland annat:

Överstyrelsen vill för sin del framhålla, att det torde vara oundgängligen 
nö vändigt dels att anslag på ett eller annat sätt beredes Kristinehamnsskolan 
for verkställande av den nu ifrågasatta s. k. lösa inredningen, dels att detta anslag 
snarast möjligt ställes till skolans förfogande. Överstyrelsen anser emellertid, att 
1 de av skolans styrelse föreslagna kostnaderna för inredning ganska betydande 
nedsättningar kunna göras, detta med hänsyn tagen dels till de alltfort sjunkande 
P™!™ “ såväl material som arbete, dels till möjligheten av att vid så stora 
beställningar som de, varom här är fråga, kunna erhålla eu avsevärd rabatt från 
vederbörande leverantör.

Med hänsyn härtill har överstyrelsen ansett sig kunna å anslaget till möble
ring beräkna en minskning med 20 procent till 15,200 kronor. I detta samman- 
hang vill överstyrelsen emellertid i förbigående framhålla, att den konstruktion 
av skolbänkar för lärosalarna, vilken angives å de handlingarna bifogade ritnin
garna, icke synes överstyrelsen lämplig. Dels är nämnda bänk avsedd att fast
skruvas 1 golvet, vilket svårligen torde låta sig på tillfredsställande sätt utföra 
dä golven 1 Kristinehamnsskolan äro av cement och ämnade att överklädas med 
linoleummattor, dels synes hela konstruktionen av .bänken med dess kombination 
av pulpet och framförvarande sittbräde vara mindre ändamålsenlig. Överstyrelsen 
ar emellertid förvissad, att en uppsättning av bänkar, konstruerade enligt i skolorna 
numera vanligen förekommande typ, eller en inredning av bord med fristående 
sittplatser icke torde komma att medföra någon nämnvärd ändring i de beräknade 
kostnaderna. De beräknade kostnaderna för diverse magasin sinredning samt 
för mattor, sammanlagt 4,000 kronor, synas överstyrelsen knappast kunna vid
kännas någon minskning, allra helst som, enligt vad överstyrelsen inhämtat, prisen 
a mattor under den senaste tiden visat tendenser att stiga. Däremot torde 
kostnaderna för gymnastikinredning, såsom framgår av bilagda, av överstyrelsens 
byggnadssakkunniga biträde avgivna kostnadsberäkning, kunna nedbringas till 
d,100 kronor. De skäl, som av skolans styrelse anförts för uppförande av ett
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torde kostnaderna föi-
till

bilgarage, hava synts överstyrelsen övertygande, men 
detsamma, som i en handlingarna bifogad kostnadsberäkning upptagits 
7 600 kronor och av skolstyrelsen uppförts med 7,000 kronor, på grund av de 
sjunkande priserna och eventuellt även genom ett i ett eller annat avseende för- 
enklat byggnadssätt kunna nedbringas, förslagsvis till 5,500 kronor.

Enligt överstyrelsens ovanstående beräkning skulle alltså kostnaderna för 
den lösa inredningen m. m. vid Kristinehamnsskolan komma att uppgå till 
följande belopp:

Till möblering .................................................kr. 1^,200
» diverse magasinsinredning............... .. » 2,000
» mattor......................................................... * 2,000
» gvmnastikinredning.................................. * 3,100
» bilgarage..................................................... 8 5,o00

Summa kr. 27,800

I ärendet har vidare byggnadsstyrelsen den 9 februari 1922 
avgivit följande utlåtande:

I skrivelse den 30 september 1921 meddelade byggnadsstyrelsen att, såvitt 
det vore möjligt för styrelsen att dåmera bedöma, å de till nybyggnad för hant- 
verksskolan i Kristinehamn för blinda beviljade anslagsmedel, tillhopa 500,000 
kronor, kunde den 31 december 1922 beräknas vara förefintlig en reservation av 
40,000 kronor. Sedan av byggnadsarbetena numera endast återstår uppsättandet 
av' fast inredning, inläggande av linoleummattor och dylikt, torde kostnaden för 
alla de arbeten, som vid detta byggnadsföretag åligga byggnadsstyrelsen att utföra, 
kunna beräknas komma att uppgå till 491,300 kronor, vadan alltså en besparing 
av 68 700 kronor skulle komma att uppstå. Aven med bibehållande av en beraknad 
slutlig reservation av 40,000 kronor skulle sålunda byggnadsanslaget kunna lämna 
tillgång till bestridande av utgifterna för anskaffande av nu ifrågakomna inred- 
ning. Mot den av skolöverstyrelsen härför beräknade kostnaden, 27,800 kronor, 
har byggnadsstyrelsen intet att erinra.

Departe- Enligt vad hantverksskolans styrelse omförmäla utlöper kon-
mentschefen. traktet å de för skolan förhyrda lokalerna den 1 april 1922, varav 

följer, att förenämnda nvbyggnad då måste tagas i bruk. Under 
sådana förhållanden föreligger givetvis ett trängande behov att så 
snart som möjligt få de nya lokalerna inredda och möblerade.. Fram 
ställning angående medel för berörda inredning och möblering bör 
därför enligt min mening göras hos innevarande års riksdag.

Styrelsens förslag å den inredning, som skulle verkställas, och 
de möbler, som skulle anskaffas, kan jag emellertid icke biträda till 
alla delar. Sålunda finner jag det icke vara tillbörligen styrkt, att 
inköpet av en Jastautomobil för materialdepåns räknmg vant ekono-
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miskt berättigat och lämpligt. Med hänsyn härtill synes mig anord
nande av ett bilgarage icke nu böra ifrågakomma. Vidare finner 
jag den av skolöverstyrelsen framställda anmärkningen mot de före
slagna skolbänkarna fullt befogad. I övrigt har jag i nu berörda 
avseende intet att erinra mot förslaget.

Kostnaderna för ifrågavarande inredning och möblering hava 
av skolans styrelse beräknats till 36,000 kronor. Skolöverstyrelsen 
har på anförda skäl ansett, att de skulle kunna nedbringas till 27,800 
kronor. Vad överstyrelsen härutinnan anfört biträder jag, men då 
förutnämnda bilgarage i överstyrelsens kostnadsberäkning upptagits 
med ett belopp av 5,500 kronor, kunna kostnaderna i sin helhet 
enligt min mening stanna vid 22,300 kronor.

Medel till täckande av dessa kostnader kunna beredas från den 
uppkomna besparingen på de av riksdagen beviljade byggnads- 
anslagen, vilken besparing enligt byggnadsstyrelsens beräkning upp
går till 68,700 kronor. I den till 1922 års riksdag avlåtna stats
verkspropositionen har emellertid föreslagits, att en reservation å
40,000 kronor å nyssnämnda byggnadsanslag må tagas i anspråk 
för finansiering av riksstaten för tiden 1 januari—30 juni 1923. 
Utöver sistnämnda belopp återstå av de utav riksdagen anvisade 
byggnadsanslagen ett oförbrukat belopp av 28,700 kronor, vilket är 
mer än tillräckligt för nu ifrågavarande ändamål.

På grund av det anförda hemställer jag, att Eders Kungl. Maj:t 
täcktes föreslå riksdagen medgiva,

att av den reservation, som kan uppkomma 
å de av riksdagen anvisade anslag å sammanlagt
610,000 kronor till uppförande av nybyggnad för 
hantverksskolan i Kristinehamn för blinda, ett 
belopp av högst 22,300 kronor må användas till 
inredning och möblering av nämnda nybyggnad.

Till denna, av statsrådets övriga ledamöter 
biträdda hemställan, behagar Hans Maj:t Konungen 
lämna bifall ävensom förordna, att proposition av 
den lydelse bilaga vid detta protokoll utvisar skall 
avlåtas till riksdagen.

Ur protokollet:
Gustaf Florén.
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